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Slovo starosty 

 
Milý čtenáři, 
v minulém roce byl v naší obci realizován větší počet investičních akcí a to vesměs náročných a také 
nákladných. Průběžně jsi o nich byl informován. Já se k nim nyní nechci vracet, jen si dovolím Tě 
upozornit na čerstvě aktualizovaný Plán investičních akcí na r. 2023 a další roky zveřejněný v tomto 
čtvrtletníku. Obecní zastupitelstvo je zhruba v polovině svého volebního období a má Ti tudíž v této 
záležitosti složit účet. Uvedené problematice se proto věnovalo na svém únorovém zasedání a 
s výsledkem se tak můžeš seznámit. A co víc.  Nejen, že si tak zvýšíš povědomí o ukončených a 
rozpracovaných akcích, ale také zjistíš, jaké další jsou nově plánovány. Náročnost schválených záměrů 
je vysoká a jejich realizace tak zasáhne i do příštího volebního období. Úspěšnost bude významně 
ovlivněna celostátní dotační politikou, na níž se zcela zřejmě podepíší  současné změny priorit 
evropských zemí. 
 
Dalšími řádky se pokusím předejít tomu, aby sis záhy významně neťukal na hlavu a nedával tak 
najevo, jak nemožné mají Močovice zastupitelstvo. O co se jedná? Jestliže si pozorně přečteš výše 
zmíněný aktualizovaný plán investičních akcí, pak Ti nemůže uniknout, že v loňském roce byly na 
střechu mateřské školy instalovány fotovoltaické panely. Ovšem pozor! O něco níže je ale uvedeno, že 
letos se uskuteční rekonstrukce střechy na téže budově. Co je to za hloupost? Vysvětlení je prosté. 
Obec požádala o finanční dotaci na střechu a na fotovoltaiku. Zatímco dotaci na rekonstrukci střechy 
neobdržela, dotace na fotovoltaiku byla kladně vyřízena. Bylo proto provedeno nezbytné zpevnění 
krovů a fotovoltaická elektrárna realizována. Jenže nečekaně ministerstvo vzneslo dotaz, zda má obec 
o dotaci na střechu nadále zájem. Postavilo tak zastupitelstvo před volbu. Buď možnost obdržet 
dotaci odmítne, což by udělali jen hlupáci, nebo ji přijme, ale pak se členové zastupitelstva budou jevit 
jako hlupáci vlastním občanům. Zastupitelé samozřejmě zvolili alternativu druhou, kterou si sice 
zahrávají se svou pověstí, ale je jednoznačně výhodná pro obec. Ještě doplním, že náklady na sundání 
fotovoltaických panelů a jejich zpětné umístění na zrekonstruovanou střechu jsou součástí poskytnuté 
dotace.           
 
A nyní přejdu k velice příjemné záležitosti. Dovolím si poděkovat a věřím, že i za Tebe, naší dlouholeté 
knihovnici, paní Boženě Suchomelové. Doba, po kterou vedla místní knihovnu, je až neuvěřitelná. 
V posledních minimálně deseti letech se na mne obracela nejdříve se žádostí a pak i s prosbou, aby už 
mohla tuto činnost ukončit. A já jí nedokázal vyhovět. Až nyní. Ještě jednou tedy  paní Suchomelové 
velice děkuji za to, že mě, potažmo obec, nenechala na holičkách a do dnešních dnů, bez nároku na 
odměnu, pečovala o obecní knihovnu. Rád bych ještě, alespoň pár větami, pokračoval. Ale nedovolím 
si to. Znám ji přece. Je pracovitá, činorodá a nemá ráda, když ji někdo chválí. Tečka. 
 
Je tu jaro. Nastupují jarní činnosti a s nimi úklidové práce. Každým rokem si kladu otázku, proč někteří 
z nás jsou tak sobečtí. Proč, když uklízíme svá bydliště, klidně se dopouštíme nepořádku ve svém okolí. 
Obec přece disponuje dostatečným množstvím kontejnerů na tříděný odpad, pravidelně přistavuje 
kontejnery na směsný komunální odpad, vyváží popelnice, likviduje biologický odpad. Proč tedy její 
pracovníci musí neustále z veřejných prostranství odstraňovat námi „uložené“ hromádky odpadů? 
Proč stále mícháme jiný odpad do bioodpadu? Proč nerozumíme tomu, že pneumatiky nepatří do 
kontejneru se směsným odpadem, když je můžeme zdarma předat na čáslavskou skládku nebo do 
pneuservisu v UNIKOMU? Proč nedokážeme odstranit exkrementy po svém psím miláčkovi, když  
vhodné sáčky jsou zájemcům zdarma vydávány obecním úřadem? PROČ?                                                                     
 

starosta                                                                                                 
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Schválená usnesení ze zasedání OZ, konaného dne 26.2.2025 
 

• Zastupitelstvo obce Močovice bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z minulého 
zasedání, provedenou předsedajícím, včetně jím schváleného RO č. 07/24 /Příloha č. 2/.   

• Zastupitelstvo obce Močovice rozhodne o žádosti na příštím zasedání zastupitelstva, na něž 
bude pozván žadatel o pacht.  

•  Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje Sponzorskou smlouvu č. 2241514, uzavřenou mezi 
ZDV Krchleby, a.s. /IČ:   47048034/ a obcí Močovice o finančním příspěvku ve výši 25.000,-Kč.    

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje RO č. 1/25 /Příloha č. 3/.  
• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje Obchodní smlouvu – Dodatek č. 5, uzavřenou 

mezi obcí Močovice a ZERS spol. s r.o., Praha 4-Michle /IČ: 25704532/, kterou jsou 
aktualizovány ceny za odběr a zpracování bioodpadu.   

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje Žádost o udělení obecních symbolů /znaku a praporu/ 
obci Močovice Poslaneckou sněmovnou Parlamentu ČR.  

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 
z rozpočtu obce Močovice č. 1/25, uzavřenou mezi obcí Močovice a SDH Močovice se sídlem 
Močovice 26  /IČ: 72021756/, ve výši 30.000,-Kč,  na její celoroční činnost.  

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 
z rozpočtu obce Močovice č. 2/25, uzavřenou mezi obcí Močovice a Sokolem Močovice, z.s. se 
sídlem Močovice 26 /63840979/, ve výši 49.000,-Kč, na jeho celoroční činnost.    

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 
z rozpočtu obce Močovice č. 3/25, uzavřenou mezi obcí Močovice a Mysliveckým spolkem 
Močovice, se sídlem Močovice 26 /IČ: 71233245/, ve výši 27.000,-Kč, na jeho celoroční 
činnost.   

• Zastupitelstvo obce Močovice souhlasí se zádlažbou 37m2 z  části obecního pozemku parc. č. 
742/58 - ostatní komunikace /viz situace v žádosti/, zámkovou dlažbou typu I majitelem 
přilehlé nemovitosti čp. 191, přičemž finanční spoluúčast obce činí 70,-Kč/1m2.     

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace dle 
zákona č. 250/2000Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších 
předpisů, uzavřenou mezi obcí Močovice a společností ANIMA Čáslav, o.p.s. /IČ: 27226751/.   

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje Smlouvu č. SML-2015-400-000601 o dodávce vody a o 
odvádění odpadních vod, uzavřenou mezi VHS Vrchlice -Maleč, a.s. IČO: 456356967 a 
nájemcem hostince IČ: 021179326, v níž je obec Močovice vlastníkem objektu čp. 18.            

• Zastupitelstvo obce Močovice akceptuje firmou TextilEco požadovanou roční cenu ve výši 
8000,-Kč + DPH za  1 kontejner a deleguje na starostu obce schválení Dodatku ke stávající 
smlouvě.  

• Zastupitelstvo obce Močovice akceptuje cenovou nabídku firmy Allium ve výši 700,-Kč za 
nakládku 1 kontejneru.          

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje aktualizovaný Plán investičních akcí na r. 2023 a další 
roky (příloha č. 4).  

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje jako vítěze veřejné soutěže na dílo Oprava střechy 
dřevostavby na Cihelňáku firmu Roman Juhás, Lampertice 215, IČ: 60910381, která předložila 
cenově nejvýhodnější nabídku v částce 94.000,-Kč včetně DPH. 

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje Smlouvu o dílo na Opravu střechy dřevostavby na 
Cihelňáku, uzavřenou mezi firmou Roman Juhás, Lampertice 215, IČ:  60910381 a obcí 
Močovice za vysoutěženou a konečnou cenu 94.000,-Kč včetně DPH. 

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě č. 7221300814 o poskytnutí 
podpory ze SFŽP ČR na FVE na budově obchodu s hostincem.  

• Zastupitelstvo obce Močovice schvaluje Koncept pojistné smlouvy ProfiPlán č. 5589138801 
v níž je pojistitelem Generali Česká pojišťovna, a.s. a pojistníkem obec Močovice a tím i 
smlouvu samotnou, neboť se fakticky jedná o dodatek původní smlouvy s přenesenými 
benefity a dopojištěním zhodnoceného majetku.  
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Obecní zastupitelstvo na svém zasedání dne 26.2.2025 projednalo platný plán investičních akcí 
obce Močovice a schválilo jeho aktualizaci.  
 
Plán investičních akcí na r. 2023 a na další roky - aktualizace.  
 

• Parkovací a odstavná místa "Na Obci"   
K dokončení této stavby je ještě třeba realizovat sjezdy z tělesa vozovky k nemovitostem na levém 
břehu Klejnarky a přístup k lávce přes vodní tok. Akce ale je v současnosti pozastavena, neboť je 
nutné dořešit optimální likvidaci dešťových srážek ze střech přilehlých nemovitostí. Obec v této 
souvislosti osloví vhodnou projekční kancelář.  

• Rekonstrukce budovy čp. 26 (obecní úřad)   
Projektová dokumentace je vypracována a schválena zastupitelstvem. Stavebním úřadem bylo 
vydáno stavební povolení. Vzhledem k tomu, že v rámci aktuálního dotačního titulu může obec získat 
finanční podporu v maximálni výši 30% uznatelných nákladů, o realizaci díla zastupitelstvo rozhodne 
následně, a to v souvislosti s dalšími nákladnými investičními akcemi.     

• Hřbitov 
Stavební projekt na celkovou náročnou opravu hřbitova byl schválen v r. 2015. Vhodný dotační titul 
na tuto akci v hodnotě cca 3,5 mil. Kč nebyl vypsán. Obec proto realizaci opravy hřbitova rozdělila na 
tři etapy. V roce 2018 získala dotaci, kterou vypsalo Ministerstvo zemědělství v max. výši 700 tis. Kč. 
Se zapojením vlastních finančních prostředků obec v r. 2018 realizovala 1. etapu rekonstrukce, tj. 
opravu zborcené severní zdi hřbitova, v celkové hodnotě cca 1 mil. Kč. V období 2020-2021 byla 
realizovaná II. etapa opravy hřbitovní zdi.  Byly tak opraveny východní a jižní (vstupní) části hřbitovní 
zdi. Třetí etapa je nejnáročnější. Během ní dojde k demolici západní stěny hřbitova, k novému 
statickému zajištění, vybudování nových základů a nové zdi dle schváleného projektu. Vhodná 
finanční dotace zatím nebyla vypsána.   

• Výstavba-rekonstrukce silnice III/33721 (na Krchleby) 
Tato rekonstrukce je, po výstavbě nového mostu na Čáslav v r. 2019, další významnou stavbou 
Středočeského kraje - Krajskou správou a údržbou silnic. V červnu 2021 bylo vydáno stavební 
povolení na výstavbu (rekonstrukci) silnice od mateřské školky, opravu povrchu mostu a výstavbu 
nového podloží a povrchu silnice až k nové lokalitě občanské zástavby v Lánech. Intenzivním 
jednáním obce s vedením KSÚS a Středočeským krajem se podařilo tuto akci prosadit do investic již 
na rok 2022. Plánovaná cena díla je 25,5 mil. Kč + DPH. Investorem je Krajská správa a údržba silnic 
Středočeského kraje. Po zdlouhavém výběrovém řízení na dodavatele díla proběhla v r. 2024 jeho 
realizace firmou Silnice Čáslav. SPLNĚNO  

• Oprava a dobudování chodníku podél silnice III/33721  
Obec v r. 2020 připravila projektovou dokumentaci na stavbu nového chodníku do lokality Lány. V 
lednu 2021 bylo vydáno stavební povolení a požádáno o dotaci. Dotace ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury byla schválena a po zdlouhavém výběrovém řízení na dodavatele díla byl chodník 
opraven a dobudován včetně splaškové kanalizace v rámci společné stavby přilehlé silnice.  SPLNĚNO    

• Močovice-rekonstrukce veřejného osvětlení III. etapa   
Finanční dotaci na dokončení rekonstrukce zbývajících částí veřejného osvětlení a na doplnění 
světelných bodů v místech, kde evidentně chybí, obec od r. 2018 nezískala. Po zveřejnění vhodného 
dotačního titulu, bude o dotaci znovu požádáno.  

• Protipovodňová opatření   
V březnu 2017 byl v rámci Komplexních pozemkových úprav schválen Plán společných zařízení. V 
březnu 2018 byla vybrána firma, která do konce září 2018 vyhotovila projekt suchého poldru, řešícího 
protipovodňová opatření na toku Klejnarka u "Krchlebské Cihelny". Finanční prostředky, kompletní 
projektovou přípravu a zhotovitele zajistil pozemkový úřad. Dílo bylo dokončeno v r. 2024. SPLNĚNO  

• Rekonstrukce obchodu a hospody  
Součástí strategických dokumentů je také rekonstrukce obchodu a hospody. Obec ale nemohla podat 
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žádost o dotaci ze Státního fondu životního prostředí v předpokládaném termínu, tj. v dubnu 2021, 
protože stavební povolení /povinná příloha žádosti o dotaci/ bylo obci po problematických námitkách 
a neustálém připomínkování majitelů sousedící nemovitosti vydáno až v záři téhož roku.  Došlo tak k 
ročnímu zpoždění, neboť nová žádost byla podána až v dalším možném termínu, čili v dubnu 2022. 
Dotace ze Státního fondu životního prostředí v rámci Národního plánu obnovy byla obci poskytnuta. 
Po úspěšném výběrovém řízení stavební firma ve 4Q r. 2024 rekonstrukci dokončila.   SPLNĚNO 

• Pomník obětem 1. světové války  
Na opravu a rekonstrukci pomníku, kdy do jeho restaurování spadají i stavební a statické úpravy a  
obnova nejbližšího okolí – odstranění plotu a osazení nového pískovcového soklu, byla obci přidělena 
Ministerstvem obrany dotace. Vysoutěžená firma dílo dokončila v r. 2023.  SPLNĚNO 

• II. etapa opravy fotbalových kabin 
Obecní zastupitelstvo se na svém zasedání shodlo na podání žádosti o dotaci z dotačního programu 
Národní sportovní agentury – kabina. V této druhé etapě modernizace sportovních kabin plánuje, na 
základě doporučení autorizovaným stavitelem, vyměnit střechu na altánu, vyměnit okna, zhotovit 
nové podhledy střechy kabin, odpady z výčepu a terénní a stavební úpravy. Vzhledem k tomu, že 
obec v r. 2024 neobdržela finanční dotaci, k realizaci akce nebylo přistoupeno. Ta proběhne až v 
případě přidělení zmíněné dotace, o níž bude opětovně požádáno..  

• Polní cesta „Pod Trněnkou“ a záchytný příkop „na Třebešice“ 
Příprava a realizace celé akce probíhá na základě Komplexně pozemkových úprav. Investorem celé 
akce je Státní pozemkový úřad  Kutná Hora. Cílem stavby je vybudování nové polní komunikace 
propojující obecní komunikaci (končící u bioodpadu u firmy Allium Agro, sro.) s cyklotrasou Čáslav – 
Třebešice. Součástí stavby je vybudování záchytného příkopu, začínajícího u silnice na Třebešice, dále 
vedoucího po poli za budovou firmy Allium Agro, s.r.o. a následně svedeného do toku  Klejnarka. 
Projektová dokumentace je vypracována. Stavba bude realizována až po získání dotace Státním 
pozemkovým úřadem. Je proto pozastavena.  

• Osazení studny na hřbitovu el. čerpadlem 
Nové odběrné místo el. energie u hřbitova je již zhotoveno. V souvislosti s rekonstrukcí západní zdi 
hřbitova bude el. kabel položen až k čerpadlu ve studni.     

• Návesní rybník  
V souladu se Strategickými dokumenty obce Močovice ( Koncepce rozvoje vodních ploch, Návrh 
rozvoje centra obce) byly provedeny úpravy na břehu rybníka, opravy návodní zdi a hráze a oprava 
výpusti. Odstranění sedimentu bude provedeno jen bude-li získána dotace. To ale není 
pravděpodobné, neboť rozhodující podmínkou pro její získání je minimální vrstva sedimentu 40 cm.  

• Mateřská škola – FVE + TČ    
V rámci náhrady dosavadního systému vytápění (uhelný kotel) musela obec přistoupit k instalaci  
tepelného čerpadla. Ve snaze snížit náklady na spotřebu elektrické energie také přistoupila k instalaci  
fotovoltaické soustavy. Díky dotacím byly tyto záměry zrealizovány v r. 2024.   
SPLNĚNO   

• Rekonstrukce budovy čp. 8 (kovárna) 
Tato budova bude rekonstruována na zázemí pro Sbor dobrovolných hasičů Močovice a jeho 
zásahovou jednotku. Jedná se o finančně náročnou akci, která nemůže být realizována bez dotace.  

• Rekonstrukce budovy čp. 144  
Tento bytový dům bude rekonstruován na dům pro seniory s pečovatelskou službou. Aktuálně 
probíhají práce na projektové dokumentaci. Akce bude realizována jen když obec získá příslušnou 
finanční dotaci.   

• Revitalizace náměstí (od hostince ke kovárně)   
Jedná se o úpravy v souladu s návrhem rozvoje centra obce, zveřejněném ve Strategických 
dokumentech (Návrh rozvoje centra v Koncepční studii obce). I na realizaci této akce musí být získána 
dotace. Jednou z podmínek pro její obdržení je projednání projektu s občany.  

• Rekonstrukce asfaltové plochy před čp. 18 (krám + hospoda)   
Akce bude realizována v 1. pol. r. 2025. Náklady budou hrazeny z rozpočtu obce.  
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• Pořízení nového žacího stroje  
Vzhledem k tomu, že MAS Lípa pro venkov vypíše v průběhu r. 2025 dotaci na nákup techniky na 
udržování vzhledu obcí, uplatní obec žádost o přidělení dotace na pořízení žacího stroje.  

• Oprava střechy dřevostavby na Cihelňáku  
Vzhledem k tomu, že místy zatéká do střechy dřevostavby na Cihelňáku, bylo rozhodnuto o její 
opravě. Oprava bude provedena v 1. Q 2025, neboť s vysoutěženou firmou již byla sepsána smlouva s 
tímto termínem. Finanční částka 94.000,-Kč s DPH bude hrazena z obecního rozpočtu.  

• Rekonstrukce střechy na budově MŠ (čp. 64) 
V r. 2023 obec podala žádost o dotaci na rekonstrukci střechy na budově mateřské školky. Následně 
obec požádala o další dotaci, a to na FVE a TČ. Obě dotace získala. Avšak nejdříve dotaci na 
fotovoltaiku a tepelné čerpadlo s nejpozdějším termínem realizace v r. 2024 a pak dotaci na 
rekonstrukci střechy na r. 2025.   

• Rekonstrukce místní komunikace ke hřbitovu   
Současný stav jednosměrné místní komunikace před hřbitovem není v dobrém stavu. Obec proto 
provede její rekonstrukci. Bude požádáno o vhodnou dotaci.  

• Záliv u autobusové zastávky    
Vzhledem k tomu, že v době podání žádosti o stavební povolení na realizaci nového mostu přes 
Klejnárku ještě nebyly vyjasněny majetkoprávní vztahy k pozemku, zasahujícího do autobusové 
zastávky (bývalá váha), nemohla být tato provedena definitivním způsobem. To bude napraveno 
vytvořením tzv. zálivu včetně  prodloužení nástupiště.      

• Lesní stezky  
Vzhledem k tomu, že byla aktuálně vypsána dotace na zrekonstruování stezek pro pěší a na doplnění 
souvisejících objektů a vybavení, obec požádá o její přidělení. 
 

Močovice, 26.2.2025 
 

Nepřehlédněte – důležité informace z obecního úřadu 

 
Obecní úřad nabízí možnost přivýdělku za sekání trávy na obecních pozemcích křovinořezem. Se 
zájemci bude uzavřena Dohoda o provedení práce. Hodinová odměna činí 190,-Kč. 
 

• Kontejner na biologický odpad bude ve  2. čtvrtletí přistaven na asfaltovou plochu před 
hasičskou zbrojnicí ve dnech 18.4. až 21.4., dále 16.5. až 19.5. a 13.6. až 16.6.2025. 
Vyprodukovaný bioodpad je možné ukládat na úložiště za firmou ALLIUM.   

• Velkoobjemový kontejner na komunální odpad bude k budově obecního úřadu přistaven ve 
dnech 15.4. až 17.4., 13.5. až 15.5. a 10.6. až 12.6. 2025. 

• Svozovým dnem popelnic zůstává pondělí v sudém týdnu. 

• Poplatek za obecní systém odpadového hospodářství dle platné OZV je vybírán každou 
středu, v době od 19´00h do 20´00h v úřadovně místního OÚ. Poplatek činí 500,-Kč a musí 
být uhrazen do 30. června 2025. 

• Poplatek za jednoho psa dle platné OZV v r. 2025 činí 50,-Kč, za každého dalšího 75,-Kč a musí 
být uhrazen do 30. září 2025. 

• Poplatky lze hradit bezhotovostně na obecní účet č. 0443552349/0800. Jako variabilní 
symbol je nutné uvést číslo popisné domu plátce. 

• Nepotřebné pneumatiky nesmí být umístěny do kontejneru na směsný odpad. Zdarma je lze 
uložit např. na skládce AVE Čáslav.  

                                                                                                                                      OÚ 
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Významná životní výročí 
 
Ve 2. čtvrtletí roku 2025 se nádherných životních jubileí dožívají tito naši spoluobčané: 
 
Paní Viera Šalamonová, pan Otakar Tůma, pan Zdeněk Svoboda, pan Zdeněk Kleman,  paní Hana 
Tůmová a pan Stanislav Kovařík.     
 
Zlatou svatbu oslaví manželé Linhartovi.   
 
Všem jubilantům srdečně gratulujeme a do dalších let přejeme pevné zdraví, veselou mysl     
a příjemnou životní pohodu.  

                                                                                                   Srdečně blahopřejeme 
 
Sokol Močovice – oddíl stolního tenisu 
 
Hráčům stolního tenisu se blíží konec soutěže 2024/2025. V době vydání tohoto čtvrtletníku již mají 
všechny týmy odehrané i poslední kolo základní části soutěže… je čas zhodnotit, pro týmy z Močovic, 
velice úspěšný uplynulý ročník.  
 
Musím vyzdvihnout výkony našeho „A“čka v 2. B třídě krajské soutěže. Po několika letech, kdy jsme 
zuby nehty bojovali až do závěru sezony o udržení v krajské soutěži, je letošní konečné páté místo 
v krajské soutěži 12 týmů celého regionu kraje, hrajících soutěž motivující výsledek do dalšího ročníku.  
 
Naše „B“éčko v 1.třídě okresní soutěže hlásí splněno. Druhá polovina soutěže byla o poznání lepší, než 
začátek a posun na konečné páté místo je příslibem pro příští sezonu, kdy určitě chceme bojovat o 
umístění do čtvrtého místa a postoupit do play-off závěrečné části soutěže o vítěze okresního přeboru. 
 
Močovickému „C“éčku v 2. třídě okresní soutěže se celá sezóna vydařila ze všech našich družstev 
nejvíce. Ke dnešnímu dni jsou na  2. místě se stejným počtem bodů jako oddíl Olympie Kutná Hora „B“ 
a právě v tuto dobu zahajují závěrečnou část soutěže play-off o vítěze 2.třídy okresní soutěže. 
 
Přesto, že jsme si na závěr soutěže vybrali trochu smůly, našemu „A“čku i „B“éčku o jediný mizerný 
bod uniklo play-off... jedná se o nejúspěšnější sezonu historie stolního tenisu v Močovicích a velký 
příslib pro sezony příští. Takže gratulace Všem hráčům reprezentujícím naši obec. 
 
Děkujeme všem za podporu našeho sportu a těšíme se na Vás na konci září, kdy nám začíná nová 
sezona. 

 
M. Kořínek 

 
Mateřská škola 
 
Tak jsme se přehoupli do dalšího roku! Začátkem ledna se děti ještě 
radovaly z vánočních dárků, společně jsme si připomněli tradici Tří králů 
a tím pro nás nejkrásnější svátky roku skončily. 
 
Leden se ukázal být opravdovým zimním měsícem. Mrzlo a konečně 
napadl sníh. Toho jsme dostatečně využili: děti si jednoduchými pokusy 
ověřily, že sníh není tak čistý, jak vypadá, že v teple dlouho nevydrží a 
že led je průhledný jako sklo. Sněhu jsme si užili dost i na 
zahradě. ,,Lopaty“ klouzaly i na malém kopečku jako o závod. A když 
nám někdy počasí nepřálo, protáhli jsme si svaly v místní sokolovně. 
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Každý čtvrtek na nás čekalo cvičení s hudbou, soutěže a různé hry. Tolik místa a prostoru na běhání! Do 
školky jsme se vraceli vyřádění a unavení. Přispěly k tomu i nové cvičební pomůcky a náčiní. 
 

V polovině měsíce proběhlo vyšetření očí realizované firmou 
Prima Vizus. Některé děti se ho trochu obávaly, ale vedle 
přístroje ležela otevřená taška plná drobných hraček. Kdo by 
odolal? Děti sebraly odvahu a vyšetření zvládly na jedničku. 
Pořádná zima a velký mráz nás přivedly na myšlenku, vytvořit si 
vlastníma rukama nějaké pěkné kousky na zahřátí. Na řadu tedy 
přišel ,,pletací“ mlýnek a plný koš klubíček. A už se pletlo! Ani 
nějaká ta dírka nezkazila radost z vlastní šály. A vznikaly opravdu 
zajímavé kousky! To už byl jen krůček k dalšímu nápadu: co 
takhle „módní přehlídka“? Děti si vyzkoušely na 
improvizovaném molu role modelů a modelek. A nejen to! 
Nezalekly se ani moderování, přičemž se objevilo několik 
opravdu nesporných talentů. 

 
Na konci ledna nás čekalo hudební představení s 
názvem ,,Noční ZOO“. Originální písničky, kouzelnické triky 
a umění pejska Terezky pod vedením trenérky Anny 
Plovajkové se všem moc líbilo. Děti dostaly možnost stát 
se na okamžik ,,páníčkem“ Terezky , kdy za drobný 
pamlsek předváděla pod jejich vedením doslova psí 
kousky. Přívěsek ve tvaru psí tlapičky , který děti dostaly na 
památku, jim bude připomínat, jak obtížná , ale krásná je 
práce se zvířátky. 
 
A přišel únor a s ním i zimní sportování. My jsme si 
naplánovali vlastní zimní olympiádu. Využili jsme prostory 
sokolovny a soutěžili jsme v hokeji, jízdě na bobech, 
krasobruslení a umění na snowboardu. Všichni si s 
náročnými disciplínami lehce poradili. Po slavnostním 
ceremoniálu, kde nechyběla ani olympijská hymna, si každý odnesl medaili i něco dobrého na zub. 
 
Měsíc únor se nesl ve znamení masopustu a karnevalu. I my jsme se chystali na karnevalové veselí. 
Bohužel, nejen karneval, ale i chřipka si oblíbila toto zimní období. Naše řady tak prořídly a my jsme 
smutně vyhlíželi blížící se karneval. Rodiče nám ochotně zapůjčili ionizátor vzduchu, abychom mohli 
prostory školky vyčistit od choroboplodných zárodků, škodlivých virů a bakterií, ale i tak se nás sešla v 
karnevalový den opravdu jen hrstka. I proto jsme upustili od tradičních masopustních kostýmů a děti si 
vyrobily pouze papírové masky zvířátek. Přesto jsme si karnevalové veselí opravdu užili. Do soutěží jsme 
zahrnuli i různé cviky na nových balančních pomůckách, což nebylo vůbec jednoduché. Na závěr 
dopoledne nechyběla ani pořádná diskotéka! 
 
Na konci měsíce k nám zavítalo ještě divadlo Koloběžka s aktuální pohádkou ,,Bacily“. Děti si připomněly, 
co znamená zdravý životní styl a co dělat, když nás nějaký ten ,,bacil“ přece jen dostihne. 
 
Hned první týden v březnu nás čekaly jarní prázdniny. Týden volna téměř všichni uvítali. Byla to 
příležitost k odpočinku a k uzdravení po prodělaných nemocech. Čekal nás totiž náročný úkol: 
každoroční vystoupení dětí v místní sokolovně! 
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Druhou březnovou sobotu se konala oslava svátku MDŽ. 
Letos jsme zvolili hudební dramatizaci pohádky ,,Koblížek“. 
Pečlivě jsme se připravovali už od ledna: rozdělení rolí, 
příprava kostýmů i samotný nácvik. Zapojili se i rodiče našich 
dětí, a to výrobou rekvizit a doplněním kostýmů o „základní 
oděv“ – sladěný do barvy s kostýmem pro jednotlivé role. Za 
tuto svědomitou spolupráci jim patří velký dík. Představení 
jsme nejprve zkoušeli ve školce a poslední týden již denně v 
sokolovně. A vyplatilo se! 
 
Malí herci se svých rolí zhostili velmi dobře a byli odměněni 
ohromným potleskem. Byl to jejich dárek pro všechny spolu 
se čtyřlístky pro štěstí, které děti vyrobily z keramické hmoty 

a byly pro všechny připravené již před vystoupením na stolech v sále. Pro své maminky si děti připravily 
vlastnoručně ozdobené „srdíčkové svícny“ a přáníčka. 
 
Oslava MDŽ se velmi vydařila, těšíme se zase za rok! 

vedení MŠ 
 
Děkujeme, paní Suchomelová 
 
Počínaje měsícem únorem převzala místní knihovnu sl. Tereza Křepelková. Nahradila tak paní 
Boženu Suchomelovou, která činnost knihovnice pro naši obec zabezpečovala dlouhá desetiletí. Je 
právě jednoznačnou zásluhou paní Suchomelové, že knihovnictví v naší vesnici nezaniklo, i když po 
původním velkém zájmu o knihy, pak postupně, především vlivem překotného rozvoje informačních 
technologií, došlo k útlumu tohoto média a to zejména u mladších generací. A za to jí patří 
poděkování a složení hluboké poklony. 
    
Věřte vážení čtenáři dnešní i budoucí, že kniha opět získá Vaši přízeň a oprávněně se vrátí do Vašich 
rukou. Tak jako ve světě audiotechniky se to v současné době daří gramodeskám. O nových titulech, 
které budete mít možnost si půjčit, budete knihovnicí informováni v Močovickém  čtvrtletníku a 
aktuálně na obecním webu v rubrice Obecní knihovna. 

                                                                                                                           OÚ   
 
Místní knihovna informuje 
 
Vážení čtenáři,  
 v rámci akce Březen, měsíc čtenářů  jsem jako nová knihovnice objednala nejen 
knihy.  Nově nabízíme i zápůjčky audioknih a deskových her! Audioknihy na CD si můžete 
poslechnout i v knihovně nebo třeba na cestě do práce. 
 K dispozici je nově téměř 300 titulů. 
  
Z detektivek jmenujme Nesbøvo Zatmění na CD, nebo klasické knihy např. Diamantovou Lily Evy 
Kačírkové. Pro milovníky romantiky máme nově Druhou lásku Nory Robertsové. Nejmenším dětem 
rádi půjčíme třeba Bambiho, školkáčkům Jak si postavit letadlo, školákům Můj brácha robot a 
studentům okolo 15 let Jizvy ve hvězdách. Komu vyhovuje spíš komiksová literatura, najde zde 
dobrodružnou, téměř hororovou Buffy, přemožitelku upírů a spoustu dalších. 
  
Pro ty, kdo by chtěl poznat blíže Jiřinu Jiráskovou nebo Jiřího Hrzána, máme jejich autobiografie. Z 
naučné literatury najdete i kuchařky, rady pro chovatele nebo knihu od Miss world Taťány 
Kuchařové. Naučná literatura není samozřejmě vždy jen pro dospělé nebo odborníky - děti určitě 
zaujme Hmyzí hotel, Mluvíme o sexu, Tajemství autoopravny nebo Jak vidí zvířata. 
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Až do května navíc běží akce Povinná četba. Přineste do knihovny svůj seznam četby do školy a máte 
rok členství v knihovně zdarma. 
  
 Sledujte nás na FB Knihovna Močovice, ať vám neuteče žádná z akcí. 
 

                                                                                                                                              Tereza Křepelková 
(knihovnice)  

Myslivecký spolek Močovice 

Měsíc leden 
Pro leden jsou charakteristické mrazíky se sněhovou nadílkou, která se střídá s oblevami. Na počátku 
měsíce, 4. 1., slaví svátek Diana, dodnes myslivci nazývaná bohyní lovu. V lednové přírodě postupně 
končí chrutí černé zvěře, začíná honcování zajíců, hnízdí křivka obecná a i nadále pokračuje kaňkování 
lišek.  
péče o zvěř: 
Přikrmujeme zvěř a podáváme jadrné, objemové a dužnaté krmivo. Nejdůležitější zásadou krmení je 
pravidelnost. Přikrmujeme spárkatou zvěř, zajíce a bažanty.  
lov zvěře: 
Lovíme lišky, kuny, černou zvěř neomezeně, dále z čeledi krkavcovitých hlavně straky. Můžeme také 
lovit nepůvodní druhy zvěře, jako jsou mýval severní, norek americký, nutrie říční, psík mývalovitý, 
ondatra pižmová, husice nilská.   
 
Měsíc únor 
V únoru ve vyšších polohách panuje zima, v nižších se pomalu otevírá jaro. Pro zvěř pokračuje zimní 
období, které překonává především klidem nebo zimních spánkem. Koncem února přilétají první posli 
jara např. špaček, holub hřivnáč, čejka chocholatá, skřivani.  
Končí kaňkování lišek, ze zimního spánku se probouzí jezevec. V měsíci únoru myslivci provádějí 
sčítání zvěře. Termín sčítání je dán orgánem státní správy myslivosti. Sčítání zvěře a jeho výsledky má 
zásadní význam pro vypracování plánu mysliveckého hospodaření. 
péče o zvěř: 
Zvěři i nadále předkládáme jadrné a objemové krmivo. Pokud teploty neklesají pod nulu, můžeme 
přidávat dužnaté krmivo. Bažantům dáváme do zásypů pšenici a obilný odpad.  
lov zvěře: 
Pokračujeme v lovu lišek, kun, strak. Celoročně lovíme nepůvodní druhy, dále černou zvěř a 
spárkatou do dvou let věku.  

Myslivecký spolek Močovice po 
dohodě s obecním úřadem v únoru 
svolal společnou brigádu  na 
likvidaci odpadů v katastru obce. 
Čištění se provádělo při silnici 
směrem na Čáslav a v lokalitě 
zvané Šafranice. 

měsíc březen 
Pro myslivce je březen posledním 
měsícem mysliveckého roku 2024-
2025. Pomalu končí zimní období a 
nastupuje jaro. V tomto měsíci 
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bývá počasí rozmarné, pranostika praví: březen na kamna vlezem, duben ještě tam budem. 
V tomto měsíci myslivci hodnotí uplynulý myslivecký rok a plánují následující. V přírodě můžeme 
sledovat tok bažantů, párkování kachen, přilétá také čáp bilý.  
péče o zvěř: 
Pokračujeme v přikrmování, předkládáme jadrné, objemové a dužnaté krmivo, také sůl.  
lov zvěře v březnu: 
Lov provádíme jako v předešlém měsíci podle výše uvedených druhů. V měsíci březnu myslivci 
připravují trofeje z minulého roku k hodnocení. Musí být řádně vypreparované a opatřené 
vyplněnými štítky, Mimo jiné myslivecký hospodář vede evidenci plomb a lístků o původu zvěře. 
Každý měsíc posílá hlášení o plnění plánu lovu a připravuje celoroční statistické hlášení o honitbě.  

Jindřich Bohatý 

Sportovky 
 
Přes zimní období, když je venku brzy tma, jsme 
každý týden v sokolovně pořádali Sportovky.  
Počínaje říjnem jsme se s dětmi scházeli 
v hojném počtu. Chodilo hodně dětí z Močovic, 
ty přivedly kamarády, spolužáky a někdy běhalo 
v sokolovně i 25 dětí. A to byl potom hukot. 
Dojíždí za námi děti z okolních obcí i z Čáslavi. 
Prvotně jsme hráli florbal, potom vedla vybíjená. 
Někdy jsme vložili minifotbálek, zkusili jsme i 
badminton. Jen jednou byly letos oblíbené 
střílečky s nerfkami, přece jen na organizaci je to 
složitější.  
 
Na Silvestra jsme pořádali druhý ročník 
Florbalového turnaje. Děti se připravovaly celý 

podzim a makaly na sobě, aby se mohly předvést. 
A to se také povedlo. Několikrát jsme slyšeli slova 
chvály, jak se posunuly. I tentokrát přijeli atleti 
z Čáslavi poměřit své síly s dalšími třemi družstvy. 
Finále patřilo týmu „Florbal bolí to“ a červeným 
atletům. Byl to velký a těžký souboj plný emocí. 
Nakonec vyhráli červení a odvezli si do Čáslavi 
zlato. Všechny děti si odnesly pamětní medaile a 
malou sladkost. Na závěr malá statistika: na hřišti 
se vystřídalo téměř 40 hráčů, vypil se sud kofoly, 
snědlo se cca 110 párků v rohlíku a pár sáčků 
chipsů. Vždyť co, byl to poslední den v roce. 
 
Až budete tyto řádky číst, budeme mít 
pravděpodobně již naši sportovní „sezonu“ 
ukončenou. Pokud se budou chtít přidat i vaše 
děti, dveře sokolovny budou otevřeny opět 
v říjnu. 
 

 
                                                                                                                                       

Petr Nevole 
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Ohlédnutí za akcemi v 1. čtvrtletí roku 2025 

Hasičský ples- 7. 2. 2025 
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Maškarní ples- 1. 3. 2025 
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SDH Močovice 
 
Přehled akcí za leden – březen 

• Hasičský ples - 7.2.  

• Schůze okrsku č.6 – 22.2. 

• DARUJ KREV S HASIČI - 20.3.,  za SDH Močovice se 

akce účastnil Tomáš Moravec  

• Plnění zkoušek odborností dětí v Uhlířských 

Janovicích- 20. 3.  

Z našeho sboru složily zkoušku tyto děti: 
Preventista junior: Mikuláš Tajčovský, Emma Krátká 
a Eliška Vágnerová  
Preventiva: Karolína Petříčková, Anna Krátká a 
Denisa Moravcová 

• Svoz kovového odpadu a elektroodpadu -  21. 3.  

• Výjezd jednotky k požáru balíku sena - 19. 3.  

 

Akce v následujícím čtvrtletí 

• Školení členů jednotky zaměřené na hašení lesních 

požárů- 5.4.  

• Stavění centrální máje v parku u pomníku- 30. 4.   

Začátek stavění máje bude v 18.00, potom bude následovat přesun na hřiště, kde se budou 
pálit čarodějnice. 

• Zdobení májek -  2.5. od 16.00 ve fabrice 

• Stavění májí- 3. 5. od 8:30hod  

 

Sportovní akce, kterých se budou účastnit družstva SDH Močovice  

• Běh na rozhlednu Vysoká (děti, dorost a dospělí)- 6.4.  

• Závody TFA děti –  12. 4. Žehušice 

• Závody v běhu na 60 a 100m v Kutné Hoře (děti, dorost a dospělí)- 4. 5.  

• Soptík a Plamen v Uhlířských Janovicích  (děti a dorost)- 18. 5.  

• Okresní a okrsková soutěž v požárním sportu v Krchlebech  (dospělí)- 24. 5.  

• Soptík ve Žlebech  (děti a dorost)- 25. 5.  

• Noční soutěž v Potěhách (dospělí)- 7. 6.  

• Krajské kolo dospělých v požárním sportu – muži/ženy v případě postupu – 14. -15. 6.  

• Požární útoky v Lomečku (děti a dospělí) - 21. 6.  

• Soptík ve Vrdech  (děti a dorost) – 22. 6.  

Tomáš Moravec 

 
Wanderbook 
 
Milí spoluobčané a cestovatelé, 
konečně nás pomalu a jistě opouští zima a my se můžeme těšit na prodlužující se dny, sluníčko, teplo 
a probouzející se přírodu, která si přímo říká o nějaký ten výlet. Takže vyrazíme, co Vy na to? 
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Dolní Morava 
Nejprve Vás dnes pozvu na Dolní Moravu v Pardubickém kraji, kde byl vystavěn 
resort nabízející spoustu vyžití pro děti i dospělé a spoustu zážitků na každý den 
v týdnu. V první řadě se při zdejší návštěvě určitě vydejte na Stezku v oblacích, 
která nabízí úžasné výhledy na široké okolí. Vyjít sem můžete pěšky nebo se 
nechte vyvézt lanovkou. Po opuštění stezky můžete popojít pár metrů a vydat se 
na Skybridge, 721 m dlouhý a 1,2 m široký visutý lanový most, na němž se budete 
nacházet 95 m nad zemí a jistě si tento zážitek v sobě na dlouho uchováte. Jeho 
výstavba trvala dlouhé 2 roky, ale dnes patří mezi turistické cíle, které rozhodně nesmíte vynechat. Kdo 
by stále neměl zážitků dost, může si u horní stanice lanovky vypůjčit koloběžku a od stezky to místo 
chůze po svých dolů doslova dofrčet. Dole koloběžky zase odevzdáte a rovnou můžete přeskočit na 
bobovou dráhu nebo s dětmi navštívit Mamutíkův vodní park. Občerstvení najdete na několika 
místech. Navštívit tento resort doporučuji všem věkovým kategoriím a víkend na návštěvu zde zdaleka 
nestačí. Hotelů a penzionů je tu nespočet, takže třeba nadcházející velikonoční prodloužené volno by 
na Dolní Moravě myslím stálo za zvážení. 
 
Zámek Karlova Koruna 

Tento nádherný barokní skvost se nachází nedaleko od nás – v Chlumci 
nad Cidlinou. Nejprve byla na chlumeckém kopci vystavěna ve 14. stol. 
tvrz, která později dostala opevnění, a když se začátkem 17. stol. dostala 
do majetku rodu Kinských, započala stavba reprezentativního zámku, na 
jehož podobě se podílel např. architekt Jan Blažej Santini-Aichel. Rodina 
Kinských vlastnila zámek do roku 1948, poté jim byl zabaven a v roce 1992 
opět navrácen. Kinští v interiérech vytvářejí expozici, která se zabývají 
nejen životem celého rodu, ale také chovem koní na Chlumecku. Zámek je 

možné navštívit v rámci komentovaných prohlídek od března do října a pro děti jsou zde nabízeny i 
prohlídky s princeznou. Přilehlý areál nově zrekonstruované zámecké jízdárny, konírny a kočárovny je 
přístupný bez průvodce. Zámecký park v anglickém stylu, rozprostírající se na 2 ha, je otevřený po 
celý rok zdarma a pro děti je v něm připravena velice pěkná interaktivní cesta. Nakonec doporučuji 
občerstvit se a vstřebat zážitky z krásného dne v zámecké kavárně s venkovním posezením a výhledem 
do parku. 
 
Vodní hrad Švihov 
Moje poslední pozvánka je na trošku vzdálenější, ale o to krásnější, český vodní hrad 
Švihov. Nachází se nedaleko Klatov a založil jej ve 14. století Půta Švihovský 
z Rýzmberka. Prvotní stavba byla dřevěná a až začátkem 15. stol. byl hrad vystaven 
z kamene, aby lépe odolával vojenským útokům. Koncem 15. stol. byl pak přestavěn 
dle návrhů Benedikta Rejta na vodní hrad s moderními architektonickými prvky. Byl 
a dodnes je obklopen vodními příkopy, které dokázaly být velice rychle naplněny 
vodou z Úhlavy. Po třicetileté válce byla část hradu zbořena, za dalších majitelů 
došlo k opětovným opravám a restaurování hradu. Dnes jej spravuje NPÚ a návštěvníci sem mohou 
zavítat od dubna do října. Hrad Švihov nabízí několik komentovaných prohlídek, ale navštívit můžete 
sami i výstavu věnovanou pohádce Tři oříšky pro Popelku. Také doporučuji vypůjčit si lodičky a užít si 
projížďku kolem hradu z trochu jiného pohledu nebo sem během roku zavítat na nějaký koncert či jinou 
akci. Výlet můžete zakončit dobrým obědem v některé z restaurací na místním náměstíčku. 
 
A jsme u konce…. Tímto se s Vámi loučím a přeji všem krásné jaro plné sluníčka, dobré nálady a 
optimismu a v létě se budu těšit na shledanou…       
 
 
 

MV 
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Recepty paní Marcelky 
 

 
 Krůtí plátky s hořčičnou omáčkou 

Suroviny: 
6 plátků z krůtích prsou 
3 lžíce medové hořčice (nebo dijonské 
200 ml vývaru 
1 smetana na vaření 
sůl, pepř, olej 
hladká mouka 

Postup: 
Maso lehce naklepeme, osolíme, opepříme a obalíme v mouce. Na pánvi rozpálíme lžíci oleje a maso 
opečeme z každé strany cca 5 min. Poté jej vyjmeme, do výpeku vlijeme vývar a nakonec přidáme hořčici. 
Necháme prohřát, pokud je omáčka řídká, ještě zredukujeme. Dosolíme a dopepříme. Na talíř naskládáme 
plátky, přelijeme omáčkou a podáváme s opečenými bramborami. 
 

Kuskus s kuřecím masem 
Suroviny: 
250 g kuskusu 
400 ml kuřecího vývaru 
olej, sůl, pepř 
1 mrkev na kostičky nebo nudličky 
10 malých růžiček brokolice  
10 koleček pórku 
2 šalotky na měsíčky 
arašídy 
sezamové semínko 
petrželka 
olivový olej 
koření na grilované kuře 
 

Postup: 
Nejdříve si připravíme kuskus, který zalijeme vroucím kuřecím vývarem a necháme nabobtnat. Mezitím si 
na trošce oleje orestujeme šalotku, mrkev, pórek a nakonec přidáme brokolici. Orestované smícháme s 
kuskusem. Poté si ještě na pánvi samostatně orestujeme kuřecí kousky a před vyjmutím k nim na chvíli 
přidáme nasekané arašídy. Vše smícháme, dosolíme a dopepříme a máme hotovo. Na talíři ozdobíme 
sezamovým semínkem a petrželkou. 

 

Dobrou chuť! 


